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Sanayisi, tarımı ile ülkemizin lokomotifi 
konumundaki iller arasında yer alan, sanatı, 
kültürü, iklimi ve tarihi zenginlikleriyle herkesin 
gıpta ile baktığı, yaşayanın oralı olmaktan gurur 
duyduğu bir yerdir Adanamız. Tarımda ve tarımsal 
sanayide ülkemizin en gelişmiş illerinin başında 
gelmektedir. Uçsuz bucaksız göz alabildiğine 
uzanan bu bereketli topraklarda üreticisi ile 
birlikte Adana Ticaret Borsası bölge tarımına ve 
ekonomisine hizmette 100 yılı geride bırakmıştır.

Evet, tam 100 yıl. Türkiye’nin Cumhuriyet Dönemi 
öncesinde kurulan ve o günden itibaren hem temsil 
ettiği misyon bakımından hem de üstlendiği 
görev bakımından ve yüksek işlem hacmi ile her 
zaman ülkemizin en önde gelen borsaları arasında 
olmuştur. Adana Ticaret Borsası, diğer Borsaların 
kotasyonlarındaki ürün yelpazeleri bakımından 
da, hemen hemen her tarım ürününün büyük 
tonajlarda işlem gördüğü bir borsadır.

Her platformda üyelerinin haklarını savunarak 
en iyi hizmeti vermeyi amaçlamış, Adana ile ilgili 
her faaliyetin içerisinde bulunmuş Adana’ya her 
yönde ivme kazandıracak çalışmaları kendine 
görev addetmiştir. Borsamızın 100. yılı, bizim de 
yönetimde olduğumuz günlere denk geldiği için 

de ayrı bir onur ve şeref duymaktayız.

Bulunduğumuz makam ve bu makamın 
gerektirdiği sorumlulukların bilinci ile Adanamızın 
en önemli dinamiklerinden olan Borsamızın 
Yönetimi; üyelerimize, bölgemize ve ülkemize 
en üstün hizmet anlayışı ile faaliyetlerini 
sürdürmektedir ve bundan sonraki yüzyıllarda da 
çalışmalarına aynı gayretle devam edecektir.

Ayrıca, bulunduğumuz mevkiin gelip geçici 
olduğunu biliyor ve bu şuurla bizden önce görev 
yapanlardan, rahmeti rahmana kavuşanlara, 
Allahtan rahmet diliyor, hayatta olanlara da 
sağlık, afiyet ve mutluluklar temenni ediyorum.

Şahsımın da hizmeti bittiğinde baki kalacak 
bu kubbede hoş bir seda bırakarak ayrılmayı, 
omuzlarımıza yüklenen bu ağır yükün altından 
Cenab-ı Allah’ın lütfuyla, mahcup olmadan 
kalkmayı diliyorum.
Saygılarımla,

Şahin Bilgiç 
Adana Ticaret Borsası  

Yönetim Kurulu Başkanı

BAŞKANDAN
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MECLİS BAŞKANI

 SABAHATTİN YUMUŞAK
MECLİS BŞK. YARD.

FARUK CANATAR

MECLİS KATİP ÜYESİ

ZÜLFİKAR PAMUK

MECLİS ÜYESİ 

HASAN KÖYLÜ

MECLİS ÜYESİ 

İSMAİL ALTUNBAŞ

MECLİS ÜYESİ 

ABDULLAH KAÇAR

MECLİS ÜYESİ 

SAMİ GÜLER

MECLİS ÜYESİ 

MUAMMER ÇALIŞKAN

MECLİS ÜYESİ 

MASUM ÖKMEN

YÖN. KUR. BŞK.

ŞAHİN BİLGİÇ

YÖN. KUR. BŞK. YRD.

 OSMAN BAĞIŞ

YÖN. KUR. SAYMAN ÜYESİ

AHMET RENDE ŞENDAĞ

YÖN. KUR. ÜYESİ

YASİN MİLLİ

YÖN. KUR. ÜYESİ

HAMİT TEZCAN
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YÖN. KUR. BŞK.

ŞAHİN BİLGİÇ

YÖN. KUR. BŞK. YRD.

 OSMAN BAĞIŞ

YÖN. KUR. SAYMAN ÜYESİ

AHMET RENDE ŞENDAĞ

GENEL SEKRETER

T. GÖKHAN ÖZTÜRK

YÖN. KUR. ÜYESİ

HAMİT TEZCAN

YÖN. KUR. ÜYESİ

YASİN MİLLİ
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1.1 Yönetim ve Borsa Mevzuatı 
1.1.1 Misyon ve Vizyon

A. Misyon
5174 Sayılı Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği ile Odalar ve Borsalar 
Kanunu’nun verdiği görev, sorumluluklar ve ilgili mevzuatlar 
çerçevesinde; 
• Tüm birim ve fonksiyonlarımız ile üyelerimizin ortak ihtiyaçların karşılanması, 
•  Borsamızda işlem gören ürünlerin ulusal ve uluslararası ticaretinin gelişmesine ve serbest piyasa 
fiyatlarının oluşmasına katkı sağlanması,
•  Üyelerimizin ve ilgili tarafların birbirleriyle olan ticari ilişkilerinde güvenin tesis edilmesi, 
•  Üyelerimize ve ilgili taraflara sunulan bilgi ve hizmetlerimizin sürekli kılınması, geliştirilmesi ve 
belgelendirilmesi,
• Tüm faaliyetlerimizde insan sağlığının, çevre ve gıda güvenliğinin gözetilmesinin sağlanması yolları 
ile üyelerimizin, bölgemizin ve ülkemizin gelişmesine katkıda bulunmaktır. 

B. Vizyon
Yöneticilerimizin, çalışanlarımızın gayretleri ve üyelerimizin 
desteği ile kurumumuzun, 
 
• Kurumsal yapısını sürekli iyileştirmek, 
• Teknolojik cihazlarla donatılmış alt yapısı ve Gelişmiş Borsa Kompleksine geçilerek hizmet kalitesini 
sürekli üst seviyede tutmak,
• Bilgi, beceri ve yetkinlik ile donatılmış personel yapısı ile hizmet çeşitliğini ve kalitesini artırmak, 
• Bölgemizde, ulusal ve uluslararası alanda yaptığı her proje ve faaliyette öncülük eden, örnek 
olabilen, ilişki ve işbirliğini geliştiren, saygınlığını ve etkinliğini artırmış uluslararası referans borsa 
haline getirilmektir. 
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1.1.2 Meclis ve Yönetim Kurulu Toplantıları
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B. POLİTİKALARIMIZ

 a. Kalite Politikası
Borsamızca sunulan hizmetlerin, personelimizin ve 
alt yapımızın sürekli geliştirilmesi önceliği ile tarafsız, 
etkin, kaliteden ödün vermeden zamanında ve istenen 
şartlarda gerçekleşmesini sağlamak, üye ve çalışan 
memnuniyetini en üst seviyede tutmak, güncellenen 
kalite hedeflerimizle, dinamik yapımızı korumak ve 
Kalite Yönetim Sistemimizi sürekli iyileştirmek temel 
kalite politikamızdır.
 b. Haberleşme Politikası
Ülkemizin ve bölgemizin tarımı ve tarımsal sanayisine 
en yüksek katkıyı sağlayarak Borsamız içinde ve 
dışında temasta olduğumuz paydaşlarımızla; dürüst, 
şeffaf, etik, anlaşılabilir, sürdürülebilir ve hesap 
verilebilirlik ilkeleriyle, teknolojinin gerektirdiği her 
türlü iletişim imkanlarını kullanarak güncel bilgileri, 
doğru zamanında ve doğru yerde paylaşmaktır.
 c. Bilgi ve İletişim Politikası
En yeni teknolojiyi takip ederek Borsamızın teknolojik 
açıdan güncel kalmasını sağlamak ve üyelerimize 
teknolojik anlamda en iyi hizmetleri sunmaktır.
 d. İnsan Kaynakları Politikası
Eğitim düzeyi yüksek, yenilik ve değişimlere 
açık, girişimci, dinamik, sonuç odaklı, kendini ve 

işini geliştirmeyi hedefleyen, motivasyonlarını 
ve kurumlarına olan bağlılığı ön planda tutan 
çalışanlarımızın yeteneklerinden, güçlerinden ve 
yaratıcılıklarından azami ölçüde faydalanmayı, 
aralarında fırsat eşitliği yaratmayı, şeffaf ve açık bir 
yönetim anlayışı sergileyerek onların maddi ve manevi 
haklarını koruyup gözetmeyi, insan haklarına saygılı, 
nitelikli, huzurlu ve sıcak bir çalışma ortamı sağlayarak 
gelişimlerini sürekli olarak arttırmaktır.
 e. Mali Politika
Yıllık tahmini bütçe hedeflerine ve stratejik planımızda 
belirtilen yatırım hedeflerine doğru ilerlerken yasal 
mevzuat ışığında kurumsal performansımızı sürekli 
yükseltmek, kurumumuzun ve üyelerimizin mali 
menfaatlerini koruyacak bir yapıda çalışmalarımızı 
sürdürmektir.
 f. Üye İlişkileri Politikası
Üye memnuniyetine önem veren, üyelerinin talep ve 
memnuniyetsizliklerinin kolayca iletilebildiği, sorunları 
ön yargısız ve adil bir şekilde ele alarak her üyenin 
şikayetini bir iyileştirme fırsatı gibi gören, vizyon, 
misyon ve kalite standartları doğrultusunda hızlı ve 
etkin çözümler üreterek aynı memnuniyetsizliğin 
tekrar oluşmaması için gerekli iyileştirmenin ve 
kontrollerin yapıldığı, çözüm odaklı, yenilikçi, üye 
gizliliğine saygılı, hızlı ve etkin çözümler üreterek üye 
memnuniyetsizliklerinin çözülmesini ana ilke olarak 
kabul etmiş bir yaklaşımı takip etmektir.

1.1.3 Organizasyon Şeması, Politikalarımız
A. Organizasyon Şeması
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1.1.4 Yönetici Eğitimleri

16. TOBB Oda/Borsa Meclis Üyeleri 

Bilgilendirme Semineri’ne Katıldık (06-08 Şubat 2015)

06-08 Şubat 2015 tarihlerini kapsayan TOBB Oda/Borsa Meclis Üyeleri Bilgilendirme Semineri, TOBB 
İkiz Kuleler’de yapıldı. 3 gün süren seminerde, TOBB’un kurumsal yapısı ve iştirakleri hakkında bilgiler 
ve ticari uyuşmazlıklarda arabuluculuk, döviz kurları, faiz, borsa ve kişisel gelişim eğitimleri verildi. 
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1.2 İnsan Kaynakları Yönetimi
1.2.1 İnsan Kaynakları Potansiyeli

2015 Yılına Göre Personel Öğrenim Durumu

2015 Yılına Göre Personel Hizmet Süresi
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1.2.2 Personel Eğitimleri

Genel İlk Yardım Eğitimi (10.06.2015)
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İçinizdeki Sizi Keşfedin Eğitimi (19.10.2015)
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1.2.3 Personel Performans 
Yönetim Sistemi

Kurumumuzda uygulanan Personel Performans Yönetim 
Sistemi kapsamında 2014 yılında göstermiş oldukları başarı 
sonucunda personellerimiz ödüllendirildi. 
Bu kapsamda 1. olarak Tülay Altunbaş, 2. olarak Reyhan Boğa, 3. olarak Ozan Harun Bağış, 4. olarak 
Kenan Boyacı ve 5. olarak da Eda Serin Yumuşak ödüllendirildiler.
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1.3 ÜYE İLİŞKİLERİ

1.3.1 ÜYELERE YÖNELİK TOPLANTI VE ETKİNLİKLER
ULUSAL MISIR KONGRESİ (17.01.2015)

Ulusal Hububat Konseyi, Adana Ticaret Borsası, Nişasta ve 
Glikoz Üreticileri Derneği, Anadolu Nişasta ve Glikoz Sanayicileri 
Derneği birlikteliğiyle düzenlenen Ulusal Mısır Kongresi 
Adana’da gerçekleşti. 

T.C. Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakan Yardımcısı 
Kutbettin Arzu‘nun da katılımıyla Adana Hilton 
otelinde gerçekleştirilen Ulusal Mısır Kongresi’ne 
Adana olarak ev sahipliği yapmaktan son derece 
mutlu olduğunu ifade eden TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi, ATB Meclis Başkanı ve UHK Kurucu Üyesi 
Şahin Bilgiç, “Bu kongreden çıkacak sonuçların 
ülkemiz mısır tarımına ve sanayisine önemli katkı 
sağlayacağına inanıyoruz. Çukurova Bölgesi; gerek 
coğrafi özellikleri gerekse iklim özellikleri itibariyle 
zengin tarımsal ürün çeşitliliğine sahip olan 
ülkemizin en önemli tarım ve sanayi bölgelerinden 
biridir. Bizler böyle bir bölgede yaşadığımız için ne 
kadar şanslı olduğumuzun idraki içerisindeyiz. 
Bunun için de ne kadar şükretsek azdır. Yılın ikinci 
yarısından sonra başlayan ayçiçeği, mısır, soya 
fasulyesi ve pamuk hasadı bölgedeki hareketliliği 
en üst seviyeye çıkarmaktadır. Bu ürünlerin 
ortaya çıkardığı katma değer, bölge ekonomisine 
küçümsenmeyecek faydalar sağlamaktadır. Adana 
Ticaret Borsası, Borsamız kotasyonlarındaki 
ürün yelpazesi bakımından, hemen hemen her 

tarımsal ürünün büyük miktarlarda işlem gördüğü 
bir borsadır. Ülkemizde üretilip işlem gören dane 
mısırın ekseriyeti borsamızda işlem görmektedir. 
Bu da mısır fiyatının Adana’da oluşmasında 
en önemli etkenlerden birisi olmuştur. Borsa 
Kampus inşaatımızın ve hububat silolarımızın 
da tamamlanması ile çevre illerden gelen mısır 
miktarının daha da artması ile işlem oranı daha 
da artacaktır. Çukurova, geçmiş yıllarda herkesçe 
bilindiği üzere beyaz altın diyarı iken, günümüzde 
pamuk fiyatları üreticisini üzmüş, bunun etkisiyle 
bölge de beyaz altın yerini sarı altına yani mısıra 
bırakmıştır. Bunda son yıllarda mısır verimindeki 
artışlarda önemli rol oynamıştır. Adana Ticaret 
Borsası olarak ülke ve bölge ekonomisine 
ve tarımına katma değer sağlayacak tüm 
faaliyetlerde yer almak istiyoruz. Bu temenniler 
ile 2015 yılının ülkemize, tarım ile uğraşan 
üreticilerimize ve bu ürünlerin tüketicilerimize 
kadar ulaştırılmasına kadarki tüm aşamalarda yer 
alan girişimcilerimize hayırlı, bereketli, sağlıklı ve 
bol kazançlı bir yıl olmasını diliyoruz”
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Merkezi Yüreğir ilçesine bağlı Taşçı Köyü’nde 
üretici Hasan Kodal’ın tarlasında düzenlenen 
2015 Mısır Hasat Şenliği’ne, Borsamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Şahin Bilgiç, Adana Valisi 
Mustafa Büyük, Adana Milletvekili Zülfikar 
İnönü Tümer, Adana Büyükşehir Belediye Başkan 
Yardımcısı Ramazan Akyürek, Adana Sanayi 
Odası Başkanı, Zeki Kıvanç, Adana Hacı Sabancı 
Organize Sanayi Bölgesi Başkanı Bekir Sütçü, 
Adana Çiftçiler Birliği Başkanı Behçet Homurlu, 
Nişasta ve Glikoz Üreticileri Derneği Başkanı Rint 
Akyüz, Yüreğir Kaymakamı Fatih Genel, mısır 
üreticileri ve davetliler katıldılar. Yönetim Kurulu 

Başkanımız Şahin Bilgiç ise Çukurova’da “beyaz 
altın” diye bilinen pamuğun maliyetinin yüksek 
oluşu nedeniyle çiftçinin artık “sarı altın” olarak 
adlandırılan mısıra yöneldiğini söyledi. “Çünkü 
mısır üreticisi emeğinin karşılığını alıyor” diyen 
Bilgiç, şöyle devam etti: “Mısırın ana vatanı olan 
Türkiye’nin dışında kimse bu ürünü bilmezken 
bu bereketli topraklarda mısır yetişmeye başladı 
Şu anda en kaliteli mısırı hem de birinci ürün 
olarak bölgemiz çiftçisi üretiyor. GDO’lu olmayan 
ürünlerin üretildiği Türkiye’de en kaliteli mısırı 
üreten Çukurova Bölgesi çiftçisini takdir etmek 
gerekiyor.”

ADANA’DA MISIR HASAT ŞENLİĞİ 
(01.09.2015)

Türkiye’nin mısır üretiminin yüzde 20’sinin karşılandığı 
Çukurova’da “sarı altın” olarak adlandırılan mısırın hasat 
şenliği yapıldı. Borsamız, Adana Çiftçiler Birliği ve Nişasta ve 
Glikoz Üreticileri Derneği’nin işbirliğiyle düzenlenen şenlikte 
biçerdöverin mısırı biçmesi ile ilk hasat başladı.



 24

2015 YILI FAALİYET RAPORU   

ATB 4 YILLIK STRATEJİK PLANI 
MASAYA YATIRDI (16.10.2015)

Adana Ticaret Borsası yönetimi güçlü ve zayıf yönlerini, karşı 
karşıya kaldığı fırsat ve tehditleri belirlemek üzere iç ve dış 
paydaşlarla birlikte çalıştay düzenledi.

Adana Sheraton Otel’de düzenlenen ve 
Moderatörlüğünü TOBB Ekonomi ve Teknoloji 
Üniversitesi İşletme Bölümü Başkan Yardımcısı 
Doç. Dr. Ekin Tokat’ın yaptığı ATB 2. Dönem 
Stratejik Planının paydaş toplantı çalıştayına 
Adana Ticaret Borsası Meclis Başkanı Sabahattin 
Yumuşak ve üyeleri, Adana Ticaret Odası Başkanı 
Atila Menevşe, Adana Sanayi Odası Başkanı Zeki 
Kıvanç, Adana Organize Sanayi Bölgesi Başkanı 
Bekir Sütçü, ATB üyeleri, çalışanları, borsanın 
işbirliği içerisinde olduğu ABİGEM, Kalkınma 
Ajansı gibi kurumlar, Tarım İl Müdürü, Zirai 
Biyolojik Mücadele Araştırma İstasyonu Müdürü, 
Doğu Akdeniz Araştırma Enstitüsü Müdürü, 
Çiftçiler Birliği Başkanı, Damızlık Sığır Yetiştiricileri 
Birliği, Süt Üreticileri Birliği Başkanı, Sulama Birliği 
Başkanları, Ziraat Odaları Başkanları, ADATÜP 
Başkanı, iç ve dış paydaşlar katıldı. 

Adana Ticaret Borsasının önemli yönleri masaya 
yatırıldığı çalıştayın açılış konuşmasını yapan 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, “Adana Ticaret 

Borsamızın 2016-2019 yılları hedeflerinin 
belirlenmesi için düzenlediğimiz çalıştaya hepiniz 
hoş geldiniz. Adana Ticaret Borsası yüz yıllık bir 
çınar, yansımaları çok güzel olmalı. İnsanların 
düşüncelerini, fikirlerini çok önemsiyoruz. Bu 
günkü çalışmamızla da önümüzdeki 4 yılı en güzel 
şekilde programlayıp, 01 plakası olan Adanamızın 
borsasının da bir numara olmasını arzu ediyoruz. 
Bir numara olan borsamız hem bölgemize hem 
ülkemize hem de burada ki tarım paydaşlarına 
hem üreticiye hem tüccarımıza ciddi katkılar 
sağlar. Makamlar geçicidir. Bu gün biz varız. 
Yarın başka arkadaşlarımız olacak ama hedefleri 
yüksek olan bir borsa daha iyi hizmetler sunar. 
Bölgemizin ve iş dünyasının gelişimi için Adana 
Ticaret Borsası, Ticaret Odası, Sanayi Odası ve 
Organize Sanayi Bölgesi yöneticileri ile çok güzel 
bir sinerji oluşturduk. Çalışmalarımızın çoğunu 
birlikte yürüterek başarı çıtasını yükseltme 
hedefimizi yükseltiyoruz” dedi. Bilgiç konuşmasın 
ardından Adana Ticaret Borsasının kuruluşundan 
günümüze kadarki süreç ile ilgili bir slayt sunum 
yaparak katılımcıları bilgilendirdi.
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1.4 KALİTE 

AKREDİTE ODA VE BORSALAR İYİ UYGULAMALARINI 

PAYLAŞTILAR (17.02.2015)  
Türkiye Odalar ve Borsalar Birliği, Oda/Borsa Akreditasyon 
Sistemi çalışmaları kapsamında, 3.-4.-6.-8. ve 9. dönemlerde 
akredite olan 97 Oda/Borsanın genel sekreterleri ve 
akreditasyon sorumlularına yönelik olarak “Akreditasyon 
Sistemi Bilgilendirme ve iyi Uygulamalar Eğitimi” düzenledi. 
Eğitimler, 17 Şubat 2015 tarihinde TOBB Sosyal Tesisleri 
eğitim salonlarında TOBB Akreditasyon Kurulu Üyelerinin 
katılımı ile gerçekleştirildi.

Akreditasyon Standardı gereklilikleri ile 
akreditasyon çalışmaları sürecinde tespit edilmiş 
ve Oda/borsalarda gelişmeye açık olan konular 
üzerine bilgi paylaşımının yapıldığı seminerde; 
Yönetim ve Oda/Borsa Mevzuatı, Mali Yönetim, 
İnsan Kaynakları Yönetimi, İş Planlaması ve 
Yönetimi (Stratejik Planlama), Haberleşme ve 
Yayınlar, Bilgi ve İletişim Teknolojileri Kullanımı, 
Üye İlişkileri, Kalite Yönetimi, İletişim Ağı, 
Politika ve Temsil, Bilgi, Danışmalık ve Destek, İş 
Geliştirme ve Eğitim, Uluslararası Ticaret, Satış 

Salonları ve Laboratuvarlar kriterleri çerçevesinde; 
her bir kriter için ayrı ayrı Oda/Borsalarımızdaki 
mevcut iyi uygulamalar hakkında  da örnekler 
paylaşıldı.
 
Eğitimin ikinci oturumunda ise 7 oda/
borsa temsilcisi kendi oda/borsalarındaki iyi 
uygulamalar hakkında sunumlar gerçekleştirdiler. 
Eğitime Borsamız adına Ar-Ge Proje ve Kalite 
Birimi Sorumlusu Kenan BOYACI ve Muamelat 
Memuru Eda Serin YUMUŞAK katıldılar.
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TOBB DENETİMLER ÖNCESİ 
BİLGİLENDİRME EĞİTİMİ KAYSERİ 
TİCARET BORSASINDA YAPILDI 
(16.03.2015)
TOBB Oda/Borsa Akreditasyon Sistemi çalışmaları kapsamında, 
aralarında Borsamızın da bulunduğu 8. Dönemde yer alan oda 
30 oda ve borsanın Genel Sekreter ve Akreditasyon Sorumluları 
için “Denetimler Öncesi Bilgilendirme Eğitimi” Kayseri Ticaret 
Borsası ev sahipliğinde gerçekleşti. 

2 gün süren eğitimde Akreditasyon Standardı gereklilikleri detaylı olarak paylaşıldı. Toplantıya 
Borsamızı temsilen Ar-Ge Proje ve Kalite Birimi Sorumlusu Kenan BOYACI, Tescil Müdür Yardımcısı Ali 
BAŞARAN ve Bilgi İşlem Uzmanı Ahmet KARDEŞLER katıldılar.
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AKREDİTASYON STANDARDI 
BORSACILIK FAALİYETLERİ 
TOPLANTISI YAPILDI (26.11.2015)

Oda/Borsa Akreditasyon Sistemi çalışmaları kapsamında, 
Akreditasyon Standardının Temel Hizmetler Bölümünde 
yer alan 2.6. Satış Salonları ve Laboratuvarlar kriterinin 
kapsamının genişletilmesi amacıyla, TOBB Sosyal Tesislerinde 
“Akreditasyon Standardı Borsacılık Faaliyetleri Toplantısı” 
gerçekleştirildi. 

 Akredite 58 Borsanın davet edildiği toplantıya 44 Akredite Borsanın Genel Sekreter ve Akreditasyon 
Sorumlusu katılım sağlayarak görüşlerini dile getirdi. 90 kişinin hazır bulunduğu toplantıda, 
Akreditasyon Kurulu Sekreterliği tarafından oluşturulmuş taslak kriter gereklilikleri teker teker 
tartışmaya açılarak, kriter gereklilikleri hakkındaki geribildirimler ele alındı.

Toplantıya Borsamızı temsilen Genel Sekreter T. Gökhan ÖZTÜRK ve Ar-Ge Proje ve Kalite Birimi 
Sorumlusu Kenan BOYACI katıldılar.
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ATB 5 YILDIZLI HİZMET VERİYOR 
(28.11.2015)

2012 Yılında 
‘Akredite Borsa’ 

olan Adana 
Ticaret Borsası, 

TÜRK LOYDU’nun 
bağımsız uzman 

denetçileri 
tarafından 

2015 yılı Kasım 
ayında yaptığı 

denetimi başarıyla 
tamamladığından 

‘Akredite Borsa’ 
olma özelliğini 3 yıl 

daha sürdürecek.

Adana Ticaret Borsası’nın ‘Akredite Borsa’ 
denetimini başarıyla tamamlayarak önce borsa 
üyelerine dolayısıyla Çukurova bölgesine ve 
ülkeye sunduğu uluslararası kriterlere uygun 
sürdürülebilir hizmet kapasitesi ve kalitesinin 
artarak devam edeceğinden mutluluk duyduğunu 
ifade eden Türkiye Odalar Borsalar Birliği (TOBB) 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası 
(ATB) Başkanı Şahin Bilgiç, “Adana Ticaret 
Borsası’nın ilk ‘Akredite Borsa’ belgesi 2012 yılında 
alınmış olup, bu yıl tekrar üç yıllığına ‘Akredite 
Borsa’ belgesi için denetimler TÜRK LOYDU 
bağımsız uzman denetçisi Ali Güneş tarafından 
yapılarak başarıyla tamamlanmıştır.  Böylece 

Adana Ticaret Borsası olarak önce üyelerimize 
dolayısıyla bölgemize ve ülkemize sunduğumuz 
uluslararası kriterlere uygun sürdürülebilir hizmet 
kapasitesi ve kalitesi artarak devam edecektir. 
Bir sonraki denetimde, Borsa Kampüsümüz 
devreye girdiğinde Türkiye’nin en iyi akredite 
olan borsası yani Akredite Borsa olarak A Plus 
olacağız. Borsa’da çalışan arkadaşlarımız ATB’nin 
hedeflerini bir bir gerçekleştirmek için süreci iyi 
takip edip, çok çalıştılar. Hepsi işlerini başarı ile 
yürütüyorlar. Onun için hepsine çok teşekkür 
ediyorum. ‘Akredite Borsa’ olmakla da bunu 
taçlandırmış oluyoruz.”
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2.1 İLETİŞİM AĞI

ODAK PROJESİ KAPSAMINDA OKULLAR VE STKLARLA 
İŞBİRLİĞİ PROTOKOLÜ İMZALANDI (11.03.2015)

Sembolik Olarak 35 Okul Müdürü, Adana Büyükşehir Belediyesi 
ve İlçe Belediyelerinin de Aralarında Bulunduğu Çeşitli Kurum 
Temsilcileri ve Adana Ticaret Borsası Başkan Yardımcımız 
Osman Bağış Protokole İmza Attı. 

Adana’da, İl Milli Eğitim Müdürlüğü tarafından 
başlatılan Okul Tabanlı Değerlendirme, Akredite 
ve Kalite Sistemi (ODAK) kapsamında okullar 
karşılıklı işbirliği için oda ve sivil toplum 
kuruluşlarıyla protokol imzaladı. Valiliğin talimatı 
üzerine İl Milli Eğitim Müdürlüğü tarafından 
başlatılan ODAK Projesi kapsamında kentteki tüm 
okullar, karşılıklı işbirliği için oda ve sivil toplum 
kuruluşlarıyla protokol imzaladı. Seyhan Kültür 
Merkezi’nde düzenlenen tören, Güzel Sanatlar 
Anadolu Lisesi öğrencilerinin sunduğu müzik 
dinletisiyle başladı. Törenin açış konuşmasını 
yapan İl Milli Eğitim Müdürü Turan Akpınar, 
kentte bir araya geldikleri isimlerle eğitimi 
geliştirmeye yönelik görüşmeler yaptıklarını 
belirterek, “Kentimizin gerek akademik, gerek 
okuma yazma oranlarını incelediğimizde Türkiye 
ortalamasının altında olduğumuzu görüyoruz. 
Fırsatlarımızı değerlendirerek eğitimin niteliğini 
her alanda nasıl geliştirebiliriz diye düşünürken 

valimizin fikirleri ve talimatlarını alarak böyle 
bir çalışma yaptık” diye konuştu. STK’lar ile 
okulların bütünleşeceği bu projede öte yandan 
okullardaki eğitim performansını artıracak 
denetimler yapılacağını, tüm öğrencilere ortak 
sınav uygulanacağını ve klasik denetim dışında 
doğrudan performansa yönelik çalışmalarda 
bulunacaklarını anlatan Akpınar, hayırseverlerden 
de destek istedi. Turan’ın konuşmasının ardından 
sembolik olarak 35 okul müdürü, Adana 
Büyükşehir Belediyesi ve ilçe belediyelerinin de 
aralarında bulunduğu çeşitli kurum temsilcileriyle 
protokole imza attı. Okulların her açıdan desteğe 
ihtiyaç duyduklarını anlatan Vali Mustafa Büyük, 
“Özellikle birer okulu sembol olarak da olsa 
kurumlarla bağlantılı hale getirerek orada daha 
farklı, daha genel değerlendirmelerin ötesinde, 
spesifik çalışmalar yapmalarına da fırsat vermek 
için böyle bir çalışma yapıldı. Hayırlı olmasını 
diliyorum” diye konuştu.
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ATB YÖNETİMİ VALİ BÜYÜK’Ü 
ZİYARET ETTİ (03.04.2015)
Yeni oluşan Şahin Bilgiç ve Sabahattin Yumuşak başkanlığındaki 
Adana Ticaret Borsası (ATB) yönetimi Adana Valisi Mustafa 
Büyük’ü makamında ziyaret ederek istişarede bulundu. 

Türkiye Odalar Borsalar Birliği Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin 
Bilgiç, ATB Meclis Başkanı Sabahattin Yumuşak, 
ATB Başkan Yardımcısı Osman Bağış, Meclis 
Başkan Yardımcısı Faruk Canatar, ATB Yönetim 
Kurulu Üyeleri Hamit Tezcan ve Yasin Milli Adana 
Valisi Mustafa Büyük’ü ziyaret ederek borsa yeni 
yönetimi tanıtılarak kent ekonomisi hakkında 
bilgi verdi. ATB’nin yeni yönetimini takdirlerine 
sunmak için geldiklerini ifade ederek yeni meclis 
başkanı ve üyeleri tek tek tanıtan Türkiye 
Odalar Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, 
“Hizmetini başarıyla sürdüren Adana Ticaret 

Borsası, bundan sonrada Adana için hizmet 
etmeğe devam edecek. Ekip aynı ekip, sadece 
taze kan geldi. Üyelerimize, üreticilerimiz daha 
iyi hizmet verebilmek için yapımı devam eden 
Borsa Kampüsümüz 100.000 tonluk depolama 
kapasitesiyle faaliyete geçtiğinde 5 milyar TL’lik 
işlem hacminin katlanarak artacak. Modern idari 
binamız, elektronik kantarları, akredite olmuş 
laboratuarları, elektronik fiziki alım satımın 
yapılacağı satış salonu ve toplantı salonları ile 
üyelerimizin hizmetine sunulacak olan her türlü 
sosyal donatıları hayata geçirecek, bölge ve ülke 
ekonomisine büyük oranda katkı sağlayacaktır” 
dedi.
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TÜRK POLİS TEŞKİLATININ 170. YILI 
KUTLAMALARI (12.04.2015)
Sheraton Adana Hotel’de yapılan resepsiyona, kamu ve sivil 
toplum kuruluşu temsilcileri, emniyet mensupları ve çok sayıda 
davetli katıldı.

Sheraton Adana Hotel’de yapılan resepsiyona, 
Vali Mustafa Büyük ve Eşi Hanımefendi Emine 
Büyük, 6. Mekanize Piyade Tümen ve Garnizon 
Komutanı Tümgeneral Satı Bahadır Köse,  Adana 
Jandarma Bölge Komutanı Tuğgeneral Aytekin 
Şahin, Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin 
Sözlü, Cumhuriyet Başsavcısı Ali Yeldan, İl 
Emniyet Müdürü Cengiz Zeybek, ABD’nin Adana 
Konsolosu John L. Espinoza, TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi ve ATB Başkanı Şahin Bilgiç, ADASO 

Başkanı Zeki Kıvanç, ÇÜ Rektörü Prof. Dr. Mustafa 
Kibar, ÇGC Başkanı Cafer Esendemir, kamu ve sivil 
toplum kuruluşu temsilcileri, emniyet mensupları 
ve çok sayıda davetli katıldı.
Misafirleri kapıda karşılayan Emniyet Müdürü 
Cengiz Zeybek, güvenlik hizmetlerinin toplum 
hayatının vazgeçilmez unsurlarından biri 
olduğunu söyledi. Vali Büyük, resepsiyon da Türk 
Polis Teşkilatının 170.’inci kuruluş yıldönümü 
nedeniyle yaş pasta kesti.
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TOBB DELEGELERİ HİZMET ŞEREF 
BELGELERİNİ CUMHURBAŞKANI 
ERDOĞAN’DAN ALDILAR (01.05.2015)
TOBB bünyesinde 10,20, 30 ve 
40 yılını dolduranlara Hizmet 
Şeref Belgesi verildi. 

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun ev 
sahipliğindeki törene Cumhurbaşkanı Recep 
Tayyip Erdoğan da katıldı.TOBB Başkanı M. Rifat 
Hisarcıklıoğlu burada yaptığı konuşmada, Hizmet 
Şeref Belgesi’ne layık görülen üyelere ilişkin, 
“Kazanırken kazandırmanın, insanlara iş ve aş 
sağlamanın değerini öğrettiler, dürüst tüccarın ne 
olduğunu gösterdiler” dedi.
 
Hisarcıklıoğlu, TOBB camiası olarak birlik, beraberlik 
ve vefaya büyük önem verdiklerini söyledi. Törene 
katılan Cumhurbaşkanı Recep Tayyip Erdoğan’ın, 
Başbakanlığı döneminde TOBB camiasıyla istişareye 
büyük önem verdiğini dile getiren Hisarcıklıoğlu, “Farklı ortamlarda defalarca bizlerle bir araya geldiniz. 
Başbakanlığınız süresi boyunca TOBB genel kurullarının tamamında bizimle oldunuz. Bizi asla yalnız 
bırakmadınız. İlk kez Cumhurbaşkanı olarak sizleri ağırlıyoruz. Camiamıza verdiğiniz destekten dolayı 
size gönül dolusu şükranlarımızı sunuyoruz” diye konuştu.
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AHİLİK HAFTASI KUTLAMALARI 
(17.05.2015)
Kırşehir’de 51 yıldır bayram olarak, 28 yıldan bu yana da hafta 
niteliğinde kutlanan ‘Ahilik Haftası’ etkinliklerinin resmi 
kutlama programı sona erdi. 

Beş gündür kutlanan 28.Ahilik Haftası Kutlamaları 
Gümrük ve Ticaret Bakanı Nurettin Canikli’nin 
katılımı ile son buldu. Törene, Gümrük ve Ticaret 
Bakanı Nurettin Canikli, Kırşehir Valisi Necati 
Şentürk, Milletvekilleri Abdullah Çalışkan ve 
Muzaffer Aslan, Garnizon Komutanı J. Alb. Murat 
Bulut, Belediye Başkanı Yaşar Bahçeci, TOBB 
Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası 
Başkanı Şahin Bilgiç, TESK Genel Başkanı Bendevi 

Palandöken, TESKOMB Başkan Vekili Mustafa 
Alan, Halk Bankası Genel Müdürü Ali Fuat 
Taşkesenlioğlu, Esnaf ve Sanatkârlar Odası Birlik 
Başkanı Bahamettin ÖZTÜRK Ticaret ve Sanayi 
Odası Başkanı Selahattin EKİCİOĞLU,  80 il esnaf 
odaları başkanları, Kırşehir oda başkanları, yurt 
içi ve yurt dışı halk oyunları ekipleri, sivil toplum 
kuruluş temsilcileri, siyasi parti temsilcileri ile çok 
sayıda vatandaş ve basın mensupları katıldı. 



 34

2015 YILI FAALİYET RAPORU   

HİSARCIKLIOĞLU’NDAN ATB’YE 
ZİYARET (25.06.2015)
Adana Vergi Rekortmenleri Ödül 
Töreni ve Adana TOBB Endüstri 
Meslek Lisesi Protokol İmza Töreni 
kapsamında Adanaya gelen Türkiye 
Odalar Borsalar Birliği (TOBB) 
Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, 
Adana Ticaret Borsasını ziyaret 
ederek ATB Başkanı Şahin Bilgiç 
ve Meclis Başkanı Sabahattin 
Yumuşak’a ‘hayırlı olsun’ dedi.

ATB Meclis Başkanı Sabahattin Yumuşak ve 
meclis üyeleri, ADASO Başkanı Zeki Kıvanç, TOBB 
Adana Kadın Girişimciler Kurulu Başkanı Rana Dal 
ve yönetim kurulunun hazır bulunduğu ziyarette 
açılış konuşmasını yapan TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin 
Bilgiç, “Bu gün mutlu günümüz. Başkanımız 
bizi ziyaret ederek onurlandırdılar. Kendilerine 
teşekkür ediyorum. Adana Ticaret Borsası asırlık 
bir çınar, bu çınara emeği geçenlere de ayrıca 
teşekkür ediyorum. Tabi tarım dendiğinde akla 
Adana geliyor. Adana’da da borsamız bunun 
önderliğini yapıyor. Onun için borsamızın işlevini 
ve önemini daha çok önemsiyoruz. Yönetimimiz 
ve meclisimizle bunun gereklerini yapmaya 
çalışıyoruz. Açılışını dönemin Cumhurbaşkanı 
Abdullah Gül’ün yaptığı toplamda 135 bin 
ton depolama kapasite ile planlanan yeni 
kampüsümüzün ilk planda 45 bin depolama 
kapasitesi bitirilmeye çalışılıyor. Tüccar ofisleri, 
laboratuarlar, alım-satım salonları ve İdari 
binası olacak” diyerek görsel maketler üzerinde 
bilgilendirme yaptı. 

Adananın sanayi ve tekstilde önder şehirlerinden 
olduğunu, insanların ticareti ve sanayiyi Adana’da 
öğrendiğini, son yıllarda biraz sıkıntıya uğrayarak 
bu ivmesinden kayıplar yaşandığını ifade eden ATB 
Başkanı Şahin Bilgiç, “‘Yitik kaybedildiği yerde 
aranır’ diye bir tabir vardır. Biz bu değerleri burada 
kaybettikse yine buradan ayağa kaldıracağız. 
Adana Kültürü olan bir şehirdir. Geçmişte 
sanayinin, tarımın başkenti, tekstilde Türkiye’ye 
örnek olan bu şehri tekrar ayağa kaldırmak 
bizim birliktelik ruhumuzla olacak. Biz Adana’da 
bütün oda ve borsa olarak, Organize Sanayi 
Bölgesi olarak, Büyükşehrimiz, Valiliğimiz ve 14 
milletvekilimizle beraber bunu başaracağımıza 
inanıyorum. Çünkü Adana bu başarıyı hak ediyor. 
Rifat başkanımızın vesile olacağı adı TOBB Adana 
Endüstri Meslek Lisesi Protokolü imzalandı. 
Adana Ticaret Borsası olarak Türkiye’ye örnek 
olması için Meslek Lisesi içerisinde bir tarım 
bölümü, bir de hayvancılık bölümü olması 
lazım. Diğer bölümlerden Adana’da çok var. Ama 
ben bu iki bölümünde Adana’da olmasını arzu 
ediyorum. Bunu da başardığımızda bölgedeki ara 
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eleman problemi de ortadan kalkar. Bizim Odalar 
Borsalar Birliğimizin gerçekleştireceği bu okul 
inşallah tarım ve hayvancılık anlamında da güzel 
hizmetlere vesile olacaktır. Hayırlı, uğurlu olsun” 
dedi.
Adanaya iki hayırlı iş için geldiklerini ifade eden 
TOBB Başkanı Rifat Hisarcıklıoğlu, “Hayırlı 
işimizin bir tanesi TOBB’un gerçekleştireceği 24 
derslikli Endüstri Meslek Lisesinin imza töreni 
ve ATB, ATO ve ADASO’nun yüksek vergi ödeyen 
kardeşlerimizi ödüllendirmek için buradayız. 
Buraya gelmişken Adana Ticaret Borsamızın 
yeni görev devir teslimi oldu. Yeni yönetime 
‘hayırlı olsun’ demek için de buradayız. Yönetim 
Kurulu Başkanı Şahin Bilgiç ve Meclis Başkanı 
Sabahattin Yumuşak’ın başarılı çalışmalarını 
sürdüreceklerini biliyoruz. Geçtiğimiz dönem ATB 
Başkanı Muammer Çalışkan ile çok güzel işlere 
imza attık. ATB Başkanlığı süresinde yaptığı 
hizmetler için kendisine çok teşekkür ediyorum. 
Türkiye’de tarımın başkenti olan Adana için 

Borsa Kampüsü gurur duyacağımız bir eserdir. Ve 
Adanaya yakışacaktır. Asli hizmet verilecek Borsa 
Kampüsü için hepinizi kutluyorum. Dolayısıyla 
Adana; Ticaret Borsası, Ticaret Odası ve Sanayi 
Odasıyla, Ceyhan’ıyla, Kozan’ıyla Odalar Birliğini 
yönetim kuruluyla temsil ediyor. Bu Adana için 
büyük bir şans. Adana bunu birlik ve beraberlik 
içerisinde götürdüğü için de ben bütün oda 
başkanlarımın hepsini kutluyorum. Birlikte 
rahmet ve bereket, ayrılıkta azap vardır. Geçmiş 
dönemden bu döneme Adana’daki oda ve borsa 
başkanlarımın hepsinden Allah razı olsun. Bu güne 
kadar başımızı hiç ağrıtmadılar” diye konuştu.
Konuşmaların ardından TOBB Başkanı Rifat 
Hisarcıklıoğlu, Şahin Bilgiç ve Sabahattin 
Yumuşak’a hayırlı olsun plaketi verdi. Bilgiç ve 
Yumuşak’ta günün anısına Hisarcıklıoğlu’na tablo 
hediye etti. Ziyaret, Hisarcıklıoğlu’nun borsa 
personeli ile hatıra fotoğrafı çektirmesi ile son 
buldu.
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TOBB ADANA ENDÜSTRİ MESLEK 
LİSESİ İÇİN İMZALAR ATILDI 
(25.06.2015)
Adana TOBB Endüstri Meslek Lisesi Protokol İmza Töreni, 
TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu’nun da katılımıyla 
gerçekleştirildi. 

Hisarcıklıoğlu, Adana Ticaret Odası, Sanayi Odası ve Ticaret Borsası Başkanları, çevre il ve ilçelerden 
gelen oda ve borsa başkanları, Adana Büyükşehir Belediye Başkanı Hüseyin Sözlü ve Adana Valisi 
Mustafa Büyük’ün katılımıyla, Adana Rekortmenleri Ödül Töreni öncesinde yapılan protokol töreni ile 
meslek lisesinin yapımına ilk adım atılmış oldu. 
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AK PARTİ KURMAYLARINDAN ATB’YE 
ZİYARET (14.07.2015)
AK Parti Kadın Kolları MKYK Üyesi Müberra Kavak Kara, İl 
Başkanı Fikret Yeni, Milletvekilleri Prof. Dr. Necdet Ünüvar, 
Fatma Güldemet Sarı, Sadullah Kısacık, Mehmet Şükrü 
Erdinç ve başkan yardımcıları ile birlikte Adana Ticaret Borsası 
Yönetimini ziyaret eden AK Parti Genel Başkan Yardımcısı 
Öznur Çalık, amaçlarının milleti hükümetsiz bırakmamak 
olduğunu söyledi.

Adana’ya 20 katrilyon yatırım yapıldığını, 
Adana’nın daha fazlasını hak ettiğini söyleyen 
AK Parti Genel Başkan Yardımcısı Öznur Çalık,” 
36 milyar dolar ihracat rakamlarından 160 milyar 
ihracat rakamlarına ulaşan bir Türkiye ve 2.1 
milyar dolar ihracat rakamı olan bir Adana var. 
Bizim hedefimiz 2023’te Adana ihracat rakamını 
en az 5 milyar dolara çıkarmak. Adana hız 
kesmeden geçmiş dönemdeki tecrübesini ülkeye 
de öğreterek 2023 hedefini yakalamasını umut 
ediyorum. Adana’da ekonominin güçlü olması, 
bu gücü de sizlerden alması çok önemli. Biz 
siyasi istikrarı sağlayacağız. Ekonomik istikrarı 
da sizlerle beraber bütünleşik vaziyette devam 
ettirirsek çok mutlu olacağız. Borsalarımız, 
odalarımız devlet ve millet arasındaki en önemli 
köprülerimizdir.” diye konuşan Çalık, çalışmalarını 
sürdüreceklerini kaydetti. Borsa işleyişi hakkında 
bilgi aktaran Türkiye Odalar Borsalar Birliği 

(TOBB) Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, yapımı devam eden 
Borsa Kampüsü’nün bitince sadece Çukurova 
Bölgesi’nin değil Güney Doğu Anadolu Bölgesi’nin 
de üretimine katkı sunacağını bununda ürünlerde 
gerçek fiyatın oluşmasını sağlayarak ticareti 
kolaylaştıracağını söyledi. Bölgede tarımsal 
ürünlerinde büyük sıkıntıların yaşandığını da 
ifade eden ATB Başkanı Bilgiç, “Bölge olarak 
ihracatımızın çoğu Ortadoğu ülkelerine idi. 
Oralarda da problemler yaşanınca sıkıntılar 
artıyor. Bu sebeplerden dolayı biz de odalar 
borsalar olarak diyoruz ki bir an önce güçlü bir 
hükümet kurulsun da bu sıkıntılardan kurtulalım. 
Siz siyasetçilerden isteğimiz Türkiye’nin önündeki 
engelleri kaldıracak güçlü bir hükümetin bir an 
önce kurulmasıdır. Çünkü bölgenin sıkıntıları 
arttıkça iş hayatında eli taşın altında olan bizler 
olumsuz etkileniyoruz.” dedi.
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SEZONUN İLK KÜTLÜ PAMUK SATIŞI 
BORSAMIZDA YAPILDI (08.08.2015)
Pamuğa primin düşük olduğunu her fırsatta dile getirdiklerini 
ifade eden Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, Pamuğun 
üreticiye para kazandırmadığını, verilecek primin yükselmesi 
halinde dışa bağımlılığın azalacağını söyledi. 

ATB Meclis Başkanı Sabahattin Yumuşak, 
Adana Gıda, Tarım ve Hayvancılık İl Müdürü 
Ahmet  Söğüt, Çukobirlik Genel Müdür Yardımcısı 
Ahmet Çakıcı, Adana Çiftçiler Birliği ve Seyhan, 
Yüreğir, İmamoğlu, Karataş, Karaisalı Ziraat 
Odaları yöneticilerinin yanı sıra tekstil firmaların 
temsilcilerinin hazır bulunduğu sezonun ilk kütlü 
pamuk ihalesinin yapıldığı Korbey salonunda 
konuya ilişkin açıklama yapan Adana Ticaret 
Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, Yıllarca filmlere 
konu olan beyaz altın pamuğun Çukurova, Adana 
ve üretilen diğer bölgelerde azaldığını söyledi.
Sezonun ilk kütlü pamuğunun satışını yapmak 
üzere bir arada olduklarını, ilk ürünü yetiştiren 
ve 19 yıldır rekorunu kimseye kaptırmayan üretici 
Hasan Aslan’ı tebrik ettiğini söyleyen Adana 
Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, “Çukurova 
ve Adana’yı beyaz altın olarak dünyaya tanıtan 
pamuk son yıllarda yavaş yavaş Çukurova’dan 
da, diğer pamuk üretilen bölgelerde de azaldı. 
Bu durumu biz  Adana Ticaret Borsası olarak her 
platformda,  devleti yönetenlere, bakanlarımıza 
ve hatta Başbakan’ımıza dahil olmak üzere 

hazırladığımız raporları sunduk. Pamuğa verilen 
primlerin düşük olduğunu, bunun üreticiyi 
memnun etmediğini, üreticiye para kazandıracak 
durumda olmadığından tüketicinin bu üründen 
kaçacak durumda olduğunu ifade ettik. O 
dönemde bir artış oldu. Ama bizim beklentimizi 
karşılayacak bir artış olmadı. Gerçekten pamuk 
önemli bir ürün. Pamuğun bölgede eski günlerini 
tekrar yakalayacak ve tüm bölgelerde ekilecek 
duruma gelmesi gerekiyor. Pamuk fiyatını 900 
Kuruş dedik ama 1 TL gibi bir fiyata çıkarttığımız 
takdirde ben inanıyorum dışarı bağımlılığımızı 
azaltacağız. Yoksa bu bağımlılığımız son yıllarda 
giderek artacak. Bölge beyaz altından kaçtı ve 
Sarı İnci denen mısıra yöneldi. Tabiî ki mısırda 
desteklenmeli, soyada desteklenmelidir. Ama 
bu gün Türkiye’de Mısır yetişecek alan kalmadı. 
Türkiye’nin yüzde 90’ında mısır yetişiyor. Konya 
ovası buğdaydan, mısıra dönüyor. Ama pamuk 
burada yetişmeyecekse havza içerisinde ona da 
yer verelim, üretimi destekleyerek arttıralım ve 
dışarıya bağımlılığımızı azaltalım.“ 
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ELEKTRONİK SATIŞ SALONU 
PROJEMİZİN SÖZLEŞMESİ İMZALANDI 
(15.09.2015)
Adana Ticaret Borsası İşletmelerin Alım ve Satım Hizmetlerine 
Yönelik Elektronik-Teknolojik Satış Salonu ve Platformunun 
Oluşturulması için hazırlanan projenin uygulanması için 
Çukurova Kalkınma Ajansı ile sözleşme imzaladı. 

Kalkınma Ajanslarının Türkiye’de önemli işlevleri 
yerine getirdiğini ifade eden TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı 
Şahin Bilgiç, “Adana Ticaret Borsamızın ve 
Çukurova Kalkınma Ajansının birlikte yürüteceği 
proje ile Türkiye’nin en büyük ve en modern 
Ticaret Borsasını Adana Ticaret Borsası olarak 
yapıyoruz. Elektronik-Teknolojik Satış Salonunu 
projelendirdik. Projeyi ÇKA’nın desteği ile birlikte 
yürütüyoruz. Bu proje bölgemiz ve ülkemiz 
ekonomisine ciddi katkı sağlayacak. Bu proje ile 
elektronik satış salonunu oluşturup, borsamız 
katkısıyla depolama tesislerini önümüzdeki 
sezona yetiştirmeyi planlıyoruz. Bu Projeyi 
yüzyıllık bir geçmişi olan borsamıza yakışan bir 
hizmet olacaktır. Üyelerimiz olan ticari işletmeler 
ile tarımsal işletmelerin günümüz ağır rekabet 
koşullarında rekabet güçlerinin geliştirilmesi, 
üretim altyapılarının ve is ortamlarının 
iyileştirilmesi, bilgi ve iletişim teknolojilerini daha 

etkin olarak kullanabilmeleri hedeflenmektedir. 
Elektronik-Teknolojik Satış Salonu ve Platformu 
ile Satış için üyemizin aynı anda salon ortamında 
satışa dahil olabileceği, oluşturulacak elektronik 
platform üzerinden ise çok sayıda hedef 
kitlenin kendi ofislerinden dahi yaralanabileceği 
sistem kurulacaktır. Günümüzde de artık bilgi 
teknolojisinden ve innovatif hizmetlerden etkin 
olarak yararlanmak bir işletmenin başarısı ve 
rekabet edebilirliği için ön koşullardan biri haline 
gelmiştir. Ülkemizde ve bölgemizde yoğun olarak 
yetiştirilen bu ürünlerin ilk hasat döneminin 
ilimizde olma münasebeti dolayısıyla borsamızın 
serbest piyasa koşulları ile oluşacak referans fiyat 
ülkemizin diğer bölgelerinde de dikkate alınacak, 
hem üretici hem de sektörde ticaret yapan kişi 
ya da kuruluşlar emeğinin karşılığını alacak ve 
ülke ekonomisine büyük katkıda bulunacaktır. Bu 
projeye desteklerinden dolayı ÇKA Genel Sekreteri 
Lütfi Altunsu ve ekibine teşekkür ediyorum.” dedi.
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ANTALYA PAMUĞU ADANA’DA 
GÖRÜCÜYE ÇIKTI (15.10.2015)
Antalya Pamuk ve Narenciye Tarım Satış Kooperatifleri Birliği 
(Antbirlik) 2015-2016 sezonu preseli pamuk ürünü Adana 
Ticaret Borsası Korbey Salonunda satışa sundu.

ATB Tescil Müdürü T. Gökhan Öztürk’ün yönettiği 
açık arttırmaya TOBB Yönetim Kurulu Üyesi 
ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç,  
Çukobirlik Ticaret Müdürü Mutlu Kıvrak ve borsa 
üyeleri katıldı. ATB Korbey Salonunu aktif olarak 
kullandıklarını ifade eden TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin 
Bilgiç, “Tabi ki borsaların amacı; alıcı ve satıcıları 
buluşturarak gerçek fiyatı ortaya çıkarabilmektir. 
Pamuk stratejik bir ürün. Yıllarca bölgemizde 
beyaz altın olarak anıldı. Beyaz altın pamuk’un 
bu yıl fiyatı iyi, inşallah eski günlerini yakalar diye 
düşünüyorum. Borsa Kampüsümüzün yapımı 
hızla devam ediyor. Önümüzdeki yıllarda pamuk 
ve diğer ürünlerde elektronik satışa geçeceğiz. 

Bu vesileyle Türkiye’de bir ilki de başarmış 
olacağız. Bu gün burada borsa üyelerimizle 
işbirliği içerisinde olmasından dolayı Antbirlik 
yöneticilerine ve Pazarlama Şefi Mehmet İlya’ya 
teşekkür ediyorum. Pamukta fiyat iyi, umarım 
üreticilerimizi tatmin eder, ekim alanlarını arttırır. 
Antbirlik’in tercih ettiği gibi diğer illerden de 
bölgemize, Adanamıza, Adana Ticaret Borsamıza 
sadece pamukta değil diğer tüm ürünlerde de ilgi 
duyarlar. Ürünlerini bizim üyelerimiz ile buluşarak 
gerçek satışlar olur. Hem kendileri, hem üyelerimiz 
hem de üreticiler payına düşeni alır. İyi bir ticaretin 
oluşması için borsalar aracı kurumdur. Satışların 
alıcı ve satıcılara hayırlı olmasını diliyorum.” diye 
konuştu. 
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ADANA ATAK’A GEÇTİ (07.11.2015)
Adana ATAK A.Ş. ile “Ekonomide Atağa Kalkıyor” Adana, yeni 
kurulan Adana Tanıtım ve Kalkınma A.Ş. (ATAK A.Ş.) ile büyük 
bir ekonomik kalkınma hamlesine hazırlanıyor.

Adana’nın kalkınmasında rol oynayacak bir girişim 
olan ATAK A.Ş. yatırım ve iş geliştirme projeleri 
ile birlikte bünyesi dışından gelecek somut ve 
sürdürülebilir projelere de destek verecek. Adana 
Ticaret Odası, Adana Sanayi Odası, Adana Ticaret 
Borsası ve Adana Hacı Sabancı Organize Sanayi 
Bölgesi ortaklığı ile kurulan ATAK A.Ş. devlet ve 
kamu kurumları, yerel yönetimler, üniversiteler, 
meslek kuruluşları, STK’lar ve özel sektör ile 

işbirliğine giderek yurtiçi ve yurtdışı kaynaklara 
ulaşacak. ATAK A.Ş. dünyada benzer örneklerde 
olduğu gibi profesyonel yapıda hızlı ve verimli 
çalışmak üzere “şirket” statüsünde faaliyet 
gösterecek. ATAK A.Ş. Yönetim Kurulu Başkanlığı 
Adana Ticaret Odası Yönetim Kurulu Başkanı Atila 
Menevşe tarafından yürütülecek. Yönetim Kurulu 
ise aralarında iş dünyası ve meslek örgütlerinin 
yöneticilerinin de bulunduğu 7 kişiden oluşuyor.
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ADANA TARIM FUARI (18.11.2015)
Adana’nın en büyük 9. Tarım, Hayvancılık, Tavukçuluk ve Süt 
Endüstrisi Fuarı ile Seracılık, Bahçecilik, Fidancılık, Tohumculuk, 
Çiçekçilik ve Teknoloji Fuarı açıldı. 

Türkiye’nin en önemli 3 fuardan biri haline 
geldiklerini, fuarın geçen seneye göre yüzde 13 
büyüdüğünü ve yüzde 40’ı bölge dışından 175 bin 
ziyaretçi beklediklerini söyleyen TÜYAP Genel 
Müdürü İlhan Ersözlü, yaptığı açılış konuşmasında 
25 bin metrekarelik alanda 223 firmanın fuara 
katıldığını sözlerine ekledi. Yapımı devam eden 
‘Borsa Kampüsü’ tamamlandığında depolama 
alanı ve elektronik alım satım salonlarının 
devreye girmesiyle şuan 6 milyar lira olan işlem 
hacminin önümüzdeki yıllarda en az 4-5 katına 
çıkarılacağını söyleyen TOBB Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin 
Bilgiç, “Bu fuarın hayırlı ve bereketli olmasını 
diliyorum. Çukurova dendiğinde tabi ki akla tarım 
geliyor. Suyun, havanın ve toprağın buluştuğu 
yerdir. Bu yüzden zaman zaman üç ürün 
alınmaktadır. Bunun kıymeti bilinmesi lazımdır. 
Borsa Kampüsümüzü tamamladığımızda 

inanıyorum ki Adana tarımı, Adana üreticisi ve 
tarımın ticaretini yapan kuruluşlar şu andaki 
yapıdan 4-5 kat fayda sağlayacaklar. Bundan ülke 
ekonomisi faydalanacağı gibi ekonomik yönden 
Adana ayağa kalkacaktır” dedi.
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TATVAN TSO’DAN ATB’YE NEZAKET 
ZİYARETİ (04.12.2015)

Tatvan Kaymakamı ve Tatvan Ticaret Sanayi Odası Yönetimi 
Adana Ticaret Borsasına nezaket ziyaretinde bulunarak, 
amaçlarının; Adana, Tatvan, Bitlis ticari ilişkilerini geliştirmek 
ve istişarede bulunmak olduğunu söylediler. 

ATB Meclis Başkanı Sabahattin Yumuşak ve Genel 
Sekreter T. Gökhan Öztürk’ün hazır bulunduğu 
Tatvan Kaymakamı ve Tatvan Ticaret Sanayi 
Odası yönetiminin ziyaretinden memnunluk 
duyduğunu ifade eden Türkiye Odalar Borsalar 
Birliği(TOBB) Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana 
Ticaret Borsası(ATB) Başkanı Şahin Bilgiç, “Tabi ki 
Adana, Tatvan, Bitlis ile hem ticari anlamda hem de 
ülkenin gelişimi açısından iyi ilişkiler içerisindeyiz. 
Farklı il ,ilçe ve bölgelerdeki ticaret odalarının 
ve borsalarının birbirlerine olan yakınlıkları ve 
diyalogları hem ticaret hayatı için hem de ülke 
kalkınmasına büyük katkı sağlar. Elbette fuarların 
gelişim ve kalkınma açısından bölgeye katkısı 
azımsanmayacak kadar büyüktür. Bu yüzden 
fuarları ayakta tutmak gerekir. Adana Ticaret 
Borsası yüzyıllık bir çınardır. Bu çınara bir can da 
biz vererek 6 bin metrekarelik kapalı alana sahip, 

150 kişilik alım satım salonu, laboratuvar ve idari 
hizmetler, garaj, sosyal donatılar ve başlangıçta 
100 bin ton kapasiteli depoların olacağı Borsa 
Kampüsünü kazandırıyoruz. Bu kampüsümüzün 
devreye girmesiyle Adanamız tarımsal ticaretin 
başkenti olacaktır. Bizleri ziyaret ederek nezaket 
ve incelik gösterdiniz. Çok teşekkür ediyorum. 
Allah izin verirse uygun zamanda sizlere iadeyi 
ziyarette bulunmak isteriz.” şeklinde konuştu.
Konuşmaların ardında Tatvan TSO Başkanı 
Dağdoğan, ATB Başkanı Bilgiç ve Meclis Başkanı 
Yumuşak’a ‘Tatvanname’ ve ‘Geçmişten 
Günümüze Tatvan’ kitabı ile tablo hediye etti. 
ATB Başkanı Bilgiç ve Meclis Başkanı Yumuşak ise 
Tatvan Kaymakamı Erkan ile Tatvan TSO Başkanı 
Dağdoğana çini işlemeli tabak ile ATB’nin yüzüncü 
yılı münasebetiyle hazırlanan ‘Çukurova’da 
Tarımın Tarihi’ kitabını verdi.
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2.2 POLİTİKA VE TEMSİL
TOBB YÖNETİMİNDEN TARIM 
BAKANI FARUK ÇELİK’E 
ZİYARET (07.12.2015)

TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu, Gıda, 
Tarım ve Hayvancılık Bakanı Faruk Çelik’i 
makamında ziyaret ederek, hayırlı olsun 
dileğinde bulundu. Ziyarette konuşan TOBB 
Başkanı Hisarcıklıoğlu, Çalışma ve Sosyal 
Güvenlik Bakanlığı döneminde işverenler 
olarak Bakan Çelik ile çok yakın çalışmalar 
yürüttüklerini anımsatarak, “İstişare, ortak 
akıl ve menfaati birbiri ile çelişenleri uzlaştırma 
konusunda büyük becerisi olan bir bakanımız. 
Türkiye’nin çalışma ve sosyal güvenlik 
alanındaki birçok yapısal reform bakanımızın 
döneminde hayata geçti” dedi.

Tarım sektörünün, hem işverenler hem de 
ticaret borsaları açısından TOBB için öncelikli 
sektörlerden biri olduğunu belirten Hisarcıklıoğlu, 
gelecek dönemde Bakan Çelik’in Türkiye’nin 
tarım ve hayvancılığı ile ilgili birçok köklü 
problemin çözülmesi noktasında çok başarılı 
olacağına inandıklarını ifade etti. Hisarcıklıoğlu, 
tarım sektörüne dayalı olarak yapılan ihracatta 
komşulardaki problemlerden dolayı sıkıntılar 
yaşadıklarını belirterek, “Bunları da akıl yoluyla 
en uygun pazarları bularak elimizdeki üretilen 
ürünlerin pazarlanmasına katkı sağlanacağını 

umuyoruz. Zaten bugünkü Bakanlar Kurulu’nda 
da herhalde Sayın Başbakanımıza bu konuda 
brifing verecekler” şeklinde konuştu. Rusya ile 
yaşanan gelişmelerin ardından TOBB’da bir kriz 
masası oluşturulduğunun hatırlatılması üzerine 
Hisarcıklıoğlu, kendilerine gelen sorunların 
en yaygın olanının yaş meyve sebze ile ilgili, 
nakliye, gümrük ve siparişlerde olduğunu belirtti. 
Hisarcıklıoğlu, Türk Cumhuriyetlerine geçişlerde 
problemler yaşadıklarını ifade ederek, “Diğer 
sektörlerimiz itibariyle sipariş iptalleri gibi konular 
var. Bunları rapor olarak Ekonomi Bakanlığına ve 
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Ekonomiden Sorumlu Başbakan Yardımcılığına 
rapor olarak sunuyoruz” dedi. Gıda, Tarım ve 
Hayvancılık Bakanı Faruk Çelik de, daha önce görev 
yaptığı Çalışma ve Sosyal Güvenlik Bakanlığında 
Hisarcıklıoğlu ve çalışma arkadaşları ile çok 
önemli çalışmalara imza attıklarını anlattı. Aynı 
anlayış içerisinde yine diyalog mekanizmalarını 
çalıştıracaklarını ifade eden Çelik, “İnanıyorum 
ki Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığında da 
TOBB’un çok önemli katkıları, destekleri ve birlikte 
yapacağımız çok önemli hizmetleri olacak” dedi. 
Gazetecilerin sorularını da yanıtlayan Bakan 

Çelik, Rusya’ya ihraç edilmek üzere gönderilen 
yaş meyve sebzelerde beklemeden kaynaklı 
dezavantajlar yaşandığını belirtti. Rusya’dan 
geri dönen zirai ürünlerin miktarını daha önce 
160 ton olarak açıkladıklarını hatırlatan Çelik, 
“Artık 160 ton değil biraz daha fazla bir iade söz 
konusu, şu an itibarıyla 3 bin ton civarında bir 
rakam söz konusu” ifadesini kullandı. Ziyarete, 
TOBB Yönetim Kurulu Sayman Üyesi Faik Yavuz, 
TOBB Yönetim Kurulu Üyesi ve Borsamız Yönetim 
Kurulu Başkanı Şahin Bilgiç ve TOBB Yönetim 
Kurulu Üyesi Yahya Toplu da iştirak etti. 
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TOBB YÖNETİMİNDEN 
BAŞBAKAN AHMET 
DAVUTOĞLU’NA ZİYARET 
(10.12.2015)

Başbakan Ahmet Davutoğlu’nun kabul 
ettiği TOBB Başkanı M. Rifat Hisarcıklıoğlu 
ve beraberindeki TOBB Yönetim Kurulu 
Üyeleri Davutoğlu’na yeni dönem için 
‘hayırlı olsun’ dileklerini iletti. Kabulün 
ardından bir açıklama yapan Hisarcıklıoğlu, 
Hükümetin açıkladığı 1 yıllık Eylem Planı’nı 
çok faydalı bulduklarını belirterek, “İş 
dünyası ve yatırımcılar önlerini görmek 
ister, Eylem Planı’nda da bunu görüyoruz. 
Bundan dolayı teşekkür ettik” dedi.

Seçim döneminin geride bırakıldığını belirten 
Hisarcıklıoğlu, yeniden ekonomiye odaklanılması 
taleplerini hep dile getirdiklerini belirtti. Türk özel 
sektörü olarak yeniden koşmaya hazır olduklarını 
vurgulayan Hisarcıklıoğlu, “Bugün hükümetimiz 
tarafından açıklanan 1 yıllık Eylem Planı’nı çok 
faydalı buluyoruz. İş dünyası ve yatırımcılar önlerini 
görmek ister, Eylem Planı’nda da bunu görüyoruz. 
Bundan dolayı teşekkür ettik. Bölgemizde sisli 
hava daha hızlı şekilde artarken, açıklanan yol 
haritası çok önemliydi” diye konuştu.

Hisarcıklıoğlu, Eylem Planı’nda çalışma 
hayatından mesleki eğitime, girişimcilikten 
yenilikçilik desteklerinden KOBİ teşviklerine 

kadar uzun zamandır bekledikleri birçok reformun 
bulunduğunu ifade etti. Reformların hayata 
geçmesi için hükümetle birlikte çalışacaklarını 
kaydeden Hisarcıklıoğlu, kanunların da takipçisi 
olacaklarının altını çizdi.
Yılın üçüncü çeyreğine ilişkin büyüme 
rakamlarına da değinen Hisarcıklıoğlu, “Yüzde 
4’lük büyüme yakaladık ki iki seçim arasında 
olmasına ve o dönem artan teröre rağmen çok iyi 
performans gösterdiğimizi ortaya koyuyor. Neler 
yapabileceğimizle ilgili de bize çok önemli bir sinyal 
veriyor aslında büyüme rakamı. 2016’da yeniden 
yatırım hamlesi başlatıp, 2001 krizi sonrasında 
kaldığımız gibi bir ivmeyi kazanacağımıza 
inanıyoruz” değerlendirmesinde bulundu.
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Hisarcıklıoğlu görüşmede, iş dünyasına ilişkin 
sıcak gündemle ilgili sorunları aktardıklarını 
söyledi. Özellikle Rusya kriziyle ilgili ekonomik 
etkileri ve bunlarla yönelik alınacak tedbirlere dair 
görüşlerini aktardıklarını belirten Hisarcıklıoğlu, 
şöyle konuştu:
 
“TOBB olarak, Türk özel sektörünün bütün 
sorunlarını toparlayıp aktarabilmek için kriz 
masası oluşturmuştuk. Kriz masasına gelen 
sonuçları aktardık ve önerilerimizi sunduk. Asgari 
ücretle ilgili, özellikle AK Parti’nin seçim öncesi 
verdiği taahhüt kapsamında bin 300 liraya çıkması 
konusundaki çözüm önerileri ne olabilir, bunlarla 
ilgili görüşlerimizi aktardık. Asgari ücret bin 300 

lira olacak, bundan vazgeçilen bir taraf yok. Türk 
iş dünyası olarak 2015 yılında bir asgari ücretlinin, 
bize maliyeti bin 500 lira. Yani eline net bin lira 
geçenin maliyeti bin 500 lira. Bu kapsamda özel 
sektörün üzerindeki özellikle küçük ve orta boy 
işletmelerin üzerindeki yükü hafifletecek bir 
model üzerinde görüşümüzü sunduk. Bununla 
ilgili ekonomiden sorumlu bakanlarımızla 
çalışacağız.”
 
Hisarcıklıoğlu, son olarak da Doğu ve Güneydoğu’da 
terörden mağdur olan Türk iş dünyasının oradaki 
temsilcilerinin sorunlarını aktarabilme fırsatı 
bulduklarını dile getirdi.
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2.3 İŞ GELİŞTİRME VE EĞİTİM

BETTER COTTON ÜRETİCİ BİRİMİ EĞİTİMİ (18.03.2015)

Adana Ticaret Borsası “Better Cotton Üretici Birimi” ve 
Türkiye’deki diğer Üretici Birimler için İzmir Tariş Ar-Ge 
Müdürlüğünde IPUD tarafından Better Cotton üretici birim 
eğitimi düzenlendi.

Yapılan  eğitime ATB adına Saha Sorumlusu 
Zir.Müh. Alper ÖZDEM ve ATB Üretici Birim 
Sorumlusu (Zir.Yük.Müh) Dr.Kenan BOYACI 
katılım  sağladılar. 

Düzenlenen Eğitimde Saha Kolaylaştırıcıları 
için; Better Cotton’un ne olduğu, Better 
Cotton’a neden ihtiyaç duyulduğu, BCI üretim 
ilke ve kriterleri, Better Cotton güvenilirlik 
programı, Better Cotton emanet zinciri, BCI 
için paydaş katılımının önemi, 2. ve 3. taraf 
değerlendirmeleri, Kolaylaştırma becerileri 
aktarıldı. Eğitimin 3. gününe katılım sağlayan 
Adana Ticaret Borsası Üretici Birim Sorumlusu 
Dr. Kenan BOYACI üretici birim tecrübelerini 
diğer üretici birimler ile paylaşarak; diğer üretici 
birimleri ile bilgi alış verişinde bulunulmuştur. 

Eğitimin sonunda saha kolaylaştırıcısı Zir.
Müh. Alper ÖZDEM, BCI akreditasyon testine 
tabi olmuş, test sonucunda akreditasyon 
sertifikasını almaya hak kazandı. Eğitimden 
elde edilen bilgi ve paylaşımlar Adana’da Better 
Cotton üretimi için sisteme dahil olan üreticiler 
ile paylaşılacak; böylece, ilimizde ve ülkemizde 
“Better Cotton”un yaygınlaşması için katkı 
sağlanmış olacak.
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SÜNE İLE BİYOLOJİK MÜCADELE İÇİN 
KEKLİK SALIMI YAPILDI (29.04.2015)
Adana Ticaret Borsası, Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı Biyolojik Mücadele 
Araştırma İstasyonu Müdürlüğü, Orman ve Su İşleri Bakanlığı Doğa Koruma 
ve Milli Parklar Genel Müdürlüğü ve Orman ve Su İşleri Bakanlığı 7. Bölge 
Müdürlüğü işbirliğinde, buğday üreticilerine destek olmak, tarımsal çevreyi 
korumak, kentin ekonomisine ve sosyal gelişimine katkı sağlamak ve süne ile 
biyolojik mücadele için doğaya keklik salımı yaptı. 

Çukurova Arboretum(Ağaç Parkı)’da Keklik 
salımı öncesi yaptıkları biyolojik mücadele 
çalışmaları ile buğdayda süne zararlısının 
Adana bölgesinde oldukça azaldığı belirten 
Türkiye Odalar Borsalar Birliği Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin 
Bilgiç, “2010 yılından bu yana yaptığımız bu 
çalışmalar ile Adana’nın kuzeyinde yetiştirilen 
buğdayın kalitesinin ovada yetiştirilen buğdayın 
kalitesine yaklaştığı gözlenmiştir. Mücadele 
çalışmalarını yürüttüğümüz Karaisalı, İmamoğlu 
ve Sarıçam ilçelerinde yetiştirilen buğdaylar 
yemlik yerine ekmeklik olarak değerlendirilmekte 
ve üreticilerimiz ürünlerini çok rahat bir şekilde 
istedikleri yere ve fiyata satabilmektedirler. 
Kalitesi artan buğday ise çiftçimize % 20-30 
gibi bir katma değer kazandırmıştır. Böylece 
üreticilerimiz gelirlerini arttırarak emeklerinin 
karşılığını almaya başlamışlardır.  Ayrıca buğdayda 
artan verim ve kalite ile un sanayicilerimize de 
daha nitelikli buğday sağlanmış oldu. Borsamızın 

süne ile biyolojik mücadele için yılda yapılan 20 bin 
-32 bin TL’lik yatırımla, ilimize yaklaşık 15 milyon 
TL’lik katkı sağlamaktadır. Bu başarının devamını 
sağlamak için 2015 yılında da, Borsamızın 
finansmanı, Gıda, Tarım ve Hayvancılık Bakanlığı 
Biyolojik Mücadele Araştırma İstasyonu 
Müdürlüğü ile işbirliği yapmıştır. Bu işbirliği 
kapsamında Nisan ayının ilk haftasında Adana 
Karaisalı, İmamoğlu ve Sarıçam ilçelerinde 
Süne zararlısı ile Biyolojik mücadele amacıyla 
Borsamız ile Biyolojik Mücadele Araştırma 
İstasyonu Müdürlüğü yönetici ve uzmanları 
katılımı ile parazitoit salımı başlatılmış,  toplam 
450.000 adet parazitoitin salımı yapılmıştır. Bu 
günde yüzlerce Kekliği doğaya bırakarak süze 
zararlısı ergini ile mücadelemizi sürdürmekteyiz. 
Mücadelemizde bizlerle paydaş olan kurumlara 
ve siz değerli misafirlerimiz yeniden hoş geldiniz 
diyor, üreticilerimize bereketli kazançlı sezon 
dileyerek saygılar sunuyorum” diye konuştu.
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BETTER COTTON ÜRETİCİ VE PAYDAŞ 
TOPLANTISI YAPILDI (26.04.2015)
Türkiye Odalar Borsalar Birliği Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, 
Dünyaca ünlü markaların Better Cotton taleplerini karşılamak isteyen ülkemiz tekstil sektörünün 
sürdürülebilir pamuk ihtiyacı yerel paydaşlarla sağlanmaya çalışıldığını,  2020 yılına kadar dünya tekstil 
devleri ürünlerinde % 20 - %100 Better Cotton kullanacaklarını beyan ettiğini, bu nedenle her geçen gün 
Better Cotton talebinin artmasının beklendiğini söyledi. 

Better Cotton (Daha İyi Pamuk) üreticilere ve üretilen 
alanlara daha ekonomik, çevresel ve sosyal katkı sağlayarak 
üreticiler süreç içerisinde daha düşük maliyetle daha 
yüksek verim ve kaliteli pamuk elde edebilecek.Ulusal 
Hububat Konseyi Yönetim Kurulu Üyesi ve Adana Ticaret 
Borsası Meclis Başkanı Sabahattin Yumuşak, Meclis 
Üyesi Muammer Çalışkan, Ar-Ge Proje ve Kalite Birimi 
Sorumlusu Dr. Kenan Boyacı, Adana İl Gıda Tarım ve 
Hayvancılık Müdürlüğü yetkilileri, Karataş İlçe Gıda Tarım 
ve Hayvancılık Müdürü Murat Uzun, Better Cotton Çırçır 
İşletmeleri Yenteks, Tuf Tarım, Kahyalar Ekinci, Toprak 
Tarım, Bahar Ziraat, Pakmil’ yetkililerinin yanı sıra tohum 
firmaları ile sulama firmaları ve “Better Cotton” pamuk 
üreticilerinin katıldığı toplantı da ilgili tarafların iletişiminin 
güçlendirilerek işbirliği içerisinde olmaları gerektiğini 
söyleyen Türkiye Odalar Borsalar Birliği Yönetim Kurulu 
Üyesi ve Adana Ticaret Borsası Başkanı Şahin Bilgiç, 
“Bu yıl Better Cotton pamuk ekim alanı ve üretici sayısı 
geçen yıla göre iki katına çıkmıştır. Sürdürülebilir pamuk 
üretimi konusunda dünyada önemi gittikçe artan ‘’Better 
Cotton’’ lisanslı pamuğu tüm paydaşlarımızın katkısı ile 
Adana’da üreterek, ülkemiz sanayicisinin pamukta dışa 
bağımlılığını azaltmasına, ülkemiz çiftçisinin yurt dışı 
çiftçileri ile rekabet gücünün artmasına, ülkemizde de 
pamuğun diğer ürünler ile rekabet edebilirliğinin artmasına 
katkı sağlanacaktır.  Bu amaçla çalışmalarına başlanan 
ülkemizde ilk ‘’Better Cotton’’ pamuğunun hasadı 2013 
yılında gerçekleştirdi. İlk sezonda 72.370 dekardan 34,517 
ton kütlü pamuk üretimi gerçekleşti. İkinci sezon olan 
2014–15 yılında 127.020 dekardan 59,822 ton kütlü pamuk 

üretimi gerçekleşti. Dünyaca ünlü markaların Better Cotton 
taleplerini karşılamak isteyen ülkemiz tekstil sektörünün 
sürdürülebilir pamuk ihtiyacı yerel paydaşlarla sağlanmaya 
çalışılmaktadır. 2020 yılına kadar dünya tekstil devleri 
ürünlerinde % 20 - %100 Better Cotton kullanacaklarını 
beyan etmişlerdir. Bu nedenle her geçen gün Better Cotton 
talebinin artması beklenmektedir” dedi.
Adana Ticaret Borsası’nın  3 yıldır Türkiye’de Better Cotton 
üretimi gerçekleştiren tek borsa ve paydaşları ile sıkı işbirliği 
yapan kurum olduğunu da ifade eden ATB Başkanı Şahin 
Bilgiç, “Bu kapsamda, Adana’da ilk olarak 2013 yılında 3 
üretici ve 4 çırçır işletmesi ile 1.850 dekarda, 2014 yılında 
17 üretici ve 4 çırçır işletmesiyle 13.850 dekarda pamuk 
üretimi gerçekleşmiş ve lif pamuğa dönüştürülerek satışı 
yapılmıştır. 2015 yılında ise 32 çiftçi ve 6 çırçır işletmesiyle 
yaklaşık 23.000 dekarda “Beter Cotton” üretimi için 
çalışma yapılması planlanmaktadır. Bu yıl gerçekleştirilecek 
olan Better Cotton üretimi için paydaşlarımızdan tohum 
firmalarımız ve sulama firmalarımızın hem belli oranda 
iskonto hem de üreticilerimiz tarlasına giderek borsamız 
teknik uzmanları ile birlikte teknik destek sağlayacaklar, 
bunun için kendilerine ayrıca yine burada katılımcılarımıza 
bilgilendirme yapan uzmanlarımıza, hocalarımıza; Better 
Cotton üreten üreticilerimize ve bu kütlü pamuğu işleyerek 
satışını yapan çırçır işletmelerimize pamuk tarımına 
katkıları için teşekkür ederiz. Bu çalışmanın üreticilerimize 
ve tüm paydaşlarımıza hayırlı ve bereketli olmasını diliyor, 
tüm katılımcılarımıza tekrardan teşekkür ediyorum.” diye 
konuştu.
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